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Z A P I S N I K 
15. sjednice Povjerenstva za vanjsku trgovinu i carine 

       Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH, 
održane 13. 12. 2007. godine 

 
 
 

 Sjednica je započela u 9 sati. 
Sjednicom je predsjedala predsjedateljica Ppovjerenstva Snježana Rajilić. 
 
Sjednici su bili nazočni članovi Povjerenstva: Mehmed Suljkanović, Slavko Jovičić, Šemsudin 

Mehmedović, Salko Sokolović, Jerko Ivanković Lijanović  i Jozo Križanović. 
Odsutnost su opravdali Hadži Jovan Mitrović i Ekrem Ajanović. 
Sjednici su, također, bili nazočni: Dušan Nešković, pomoćnik ministra vanjske trgovine i 

ekonomskih odnosa BiH,  Seid Uzunović, šef odsjeka u Ministrstvu vanjske trgovine i ekonomskih оdnosa 
BiH, i Emira Češljar, tajnica Povjerenstva. 

 
Za sjednicu Povjerenstva predložen je i jednoglasno usvojen sljedeći  
 
 

D N E V N I   R E D 
 
  

1.  Razmatranje Prijedloga zakona o vinu, rakiji i i drugim proizvodima od grožđa i vina 
      radi dostave izvješća Zastupničkom domu, u skladu s člankom 118. stavak (3) 
      Poslovnika Zastupničkog doma, predlagatelj: Vijeće ministara BiH, s amandmanima Slavka  
      Jovičića, 

2. Tekuća pitanja: 
a) Određivanje članova Povjerenstva za nazočenje sjednici UO-a UNOBIH,  koja će se 

održati u Mostaru, 14. 12. 2007. godine  
              

Ad-1.  
         Na početku rasprave predsjedateljica Povjerenstva Snježana Rajilić nazočne je izvijestila da je 
Zastupnički dom na 18 sjednici, održanoj 12. 12. 2007, razmatrajući navedeni Zakon u drugom 
čitanju, u stanci nakon rasprave održao sjednicu Proširenog kolegija kojoj je nazočio i predstavnik 
predlagatelja zakona. Kolegij Doma odlučio je ne zaključiti raspravu o Zakonu i,  na temelju članka 
118. stavak (3) Poslovnika Zastupničkog doma, predložio Povjerenstvu da s predlagateljem  zakona 
ponovno pokuša usuglasiti amandmane i podnese novo izvješće Domu.  

                      U raspravi su sudjelovali: Slavko Jovičić, Mehmed Suljkanović, Salko Sokolović, Snježana   
Rajilić i  Jerko Ivanković Lijanović. 

                      Dušan Nešković je, u ime predlagatelja zakona, kazao kako je za predlagatelja neprihvatljiv 
Amandman VIII. koji je Povjerenstvo usvojilo na 12. sjednici , a nisu prihvatljivi ni amandmani V, 
XIII. i XVIII.  Predlagatelj amandmana Slavko Jovičić rekao je kako bi odustao od navedenih 
amandmana ukoliko oni koncepcijski mijenjaju odredbe Zakona. Predlagatelj zakona istaknuo je da 
je bit što BiH dobiva zakonsku regulativu na državnoj razini, usklađenu s direktivama EU; bit je što 
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MVTEO BiH na državnoj razini prikuplja cjelovite podatke, u suradnji s entitetskom institucijama i 
Brčko Distriktom BiH, i dokumentira ih nadležnim institucijama. Stoga smatra da bi približno 15 
amandmana moglo biti prihvatljivo i ugrađeno u  novo izvješće Povjerenstva. 

                 Mehmeda Suljkanovića zanimalo je postoji li u Prijedlogu zakona visok stupanj prijenosa  
            nadležnosti, zbog čega je uloženo  27 amandmana. Za najbolje rješenje drži usvojiti Zakon bez 
            amandmana. 
                   Većina sudionika rasprave nije bila suglasna s prijedlogom za ponovno sačinjavanje izvješća i 

razmatranje amandmana, jer nije postignut kompromis, a nije bilo drugih prijedloga za dodatne 
amandmane. 

                   Nakon ponovnog ukazivanja na obveze Povjerenstva prema Domu u pogledu dostave novoga 
izvješća o Zakonu, Povjerenstvo je, s pet  glasova „za“ i jednim „suzdržanim“ glasom, z a k lj u- 
č i l o  da predlagatelj zakona, u pisanom obliku, dostavi očitovanje o amandmanima i obrazloži 
razloge za sve amandmane koje može prihvatiti, a koje ne može.   

                    Prihvaćen je prijedlog da tajnica, zajedno s predlagateljem zakona,  u pisanom obliku ponovno  
obradi amandmane Slavka Jovičića, s prethodno usvojenim i spornim amandmanima, i dostavi 
pisano očitovanje kako bi Povjerenstvo nastavilo rad i sačinilo izvješće Domu. 

 
      Ad-2. 
             Tekuća pitanja: 

a) Određivanje članova Povjerenstva za nazočenje sjednici UO-a UNOBIH,  koja će se 
održati u Mostaru, 14. 12. 2007.    

  
                         Predsjedateljica Povjerenstva, na temelju obavljenog razgovora s glavnim tajnikom Tajništva 

UO-a UNOBiH,  kojem je nazočio i Jerko Ivanković Lijanović, predložila je da sjednici Upravnog 
obora, koja će se održati 14. 12. 2007. u Mostaru, nazoče predsjedateljica i dva zamjenika. 

            Na sjednici UO-a potrebno je razmatrati Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o carinskoj tarifi 
BiH,  predlagatelja Vijeća ministara BiH, što ga je Povjerenstvo, na temelju zaključka sa 14. 
sjednice, 14. 11. 2007. dostavilo na razmatranje UO-u s usvojenim i ugrađenim amandmanima. 

                       Prvi zamjenik predsjedateljice Mehmed  Suljkanović kazao je da iz opravdanih razloga ne 
može biti nazočan toj sjednici. Predloženo je da sjednici UO-a bude nazočan Šemsudin Mehmedović, 
ali  je odustao.  

                       Povjerenstvo je zaključilo da sjednici UO-a UNOBIH nazoče Snježana Rajilić i Jerko 
Ivanković Lijanović. 

                    Predsjedateljica Povjerenstva zadužila je tajnicu Povjerenstva da se angažira s ciljem dobivanja 
poziva UO-a za sjednicu i putnoga naloga. 

                   Jerko Ivanković Lijanović predložio je da Povjerenstvo glede razmatranja  Prijedloga zakona o 
izmjenama Zakona o carinskoj tarifi BiH dostavi zaključke u vezi s analizom učinaka koji će nestati 
primjenom navedenoga Zakona. Smatra potrebnim  dostaviti ove zaključke UO-u UNOBiH.     

                   Sjednica je  prekinuta u 10 sati . 
 
 
       NASTAVAK 15. SJEDNICE,  
      održan 28. 12. 2007. godine 
 
              Sjednica je započela u 9 sati. 

        Sjednicom je  predsjedala predsjedateljica Povjerenstva Snježana Rajilić. 
        Sjednici su bili nazočni članovi Povjerenstva: Mehmed Suljkanović, Slavko Jovičić, Šemsudin   
Mehmedović, Salko Sokolović i Hadži  Jovan Mitrović. 
        Odsutnost su opravdali: Jerko Ivanković Lijanović,  Ekrem Ajanović i Jozo Križanović. 
Sjednici su, također, nazočili: Dušan Nešković, pomoćnik ministra vanjske trgovine i ekonomskih 
odnosa BiH,  Seid Uzunović  i Rasim Šećerović, šefovi  odsjeka u Ministrstvu vanjske trgovine i 
ekonomskih оdnosa BiH, i Emira Češljar, tajnica Povjerenstva. 
 
Za  nastavak sjednice predložen je i jednoglasno usvojen sljedeći  
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D N E V N I   R E D 

  
1.  Ponovno razmatranje Prijedloga zakona o vinu, rakiji i i drugim proizvodima od grožđa i vina, 

       s očitovanjem Ministarstva vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH o predloženim 
amandmanima Slavka Jovičića, radi dostave izvješća Zastupničkom domu, u skladu s člankom 
118. stavak (3) Poslovnika Zastupničkog doma; 

2. Tekuća pitanja: 
       a)  Obavijest UO-a UNOBiH o razmatranju Prijedloga zakona o izmjenama Zakona o 
carinskoj tarifi BiH - dostavljena Povjerenstvu 25. 12. 2007, 
       b)  Dodatno objašnjenje MVTEO o razmatranju Prijedloga zakona o izmjenama Zakona o 
carinskoj tarifi BiH - dostavljeno predsjedatelju Zastupničkog doma 18. 12. 2007,   

               c) Obavijest Povjerenstva Kolegiju Doma  o statusu Prijedloga zakona o izmjenama Zakona o 
carinskoj tarifi  BiH, predlagatelja: Povjerenstva za vanjsku trgovinu i carine i Vijeća ministara BiH.  

 
     Ad-1. 

        Ponovno razmatranje Prijedloga zakona o vinu, rakiji i i drugim proizvodima od grožđa 
i vina, s očitovanjem Ministarstva vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH o predloženim 
amandmanima Slavka Jovičića, radi dostave izvješća Zastupničkom domu, u skladu s  
člankom 118. stavak (3) Poslovnika Zastupničkog doma 
 

       Predsjedateljica Povjerenstva Snježana Rajilić nazočne je upoznala o načinu razmatranja 
amandmana, kako je dogovoreno 13. 12. 2007. Mišljenja je kako se može raspravljati o 
Amandmanu  V. koji daje puno ovlasti institucijama, a ostali amandmani, za koje je MVTEO 
dalo pozitivno mišljenje, mogli bi biti prihvaćeni. 
         Slavko Jovičić ponovio je da će prilikom glasovanja biti suzdržan, jer smatra kako nema 
suglasnosti nadležnog entitetskog ministarstva na tekst Zakona. Predstavnik predlagatelja zakona  
rekao je da je prije dostave Prijedloga zakona u parlamentarnu proceduru dobivena suglasnost 
entiteta na predloženi tekst. 
           Nakon rasprave u kojoj su sudjelovali Mehmed Suljkanović, Slavko Jovičić i Snježana 
Rajilić, Povjerenstvo je, s pet glasova «za» i jednim «suzdržanim» glasom, usvojilo sljedeće 
amandmane: 

 

             Amandman I. 

            „ U članku 8. stavak (2) iza riječi „Ministarstvo“ dodaju se riječi: «u suradnji s nadležnim tijelima».  

           Amandman II. 
           U članku 8. stavak (3) se briše. 

           Amandman III. 
            U članku 11. stavak (1)  riječ  „poticajne“ zamjenjuje se riječju “razvojne“. 

           Amandman IV. 
          U članku 11. stavak (1) riječi: „obavlja institucija ovlaštena“ zamjenjuju se riječima: „obavljaju 

institucije ovlaštene“. 

          Amandman V.  
         U članku 14. stavak (6) riječi: „ovlaštena institucija“ zamjenjuju se riječju „ministarstvo“. 

        Amandman VI. 
          U članku 50. stavak (1) riječi: „ovlaštena institucija“ zamjenjuje se riječima: „ovlaštene  institucije“. 
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      Amandman VII. 
       U članku 67. stavak (2) riječ „organizacija“ zamjenjuje se riječju „institucija“; 
         riječi: “geografskog porijekla“ zamjenjuju se riječima: „zemljopisno podrijetlo“. 

      Amandman VIII. 
      U članku 70. stavak (1) točka b) riječ „cijenama“ zamjenjuje se riječima: “naknadama troškova“. 

      Amandman IX. 
    U članku 71. stavak (1) mijenja se i glasi: „Službene kontrole i inspekcijski nadzor provode se u skladu s       
valjanim zakonskim propisima“. 

      Amandman  X. 
     U članku 71. stavak (2) ispred riječi „nadzor“ dodaje se riječ „inspekcijski“. 

      Amandman XI. 
      Članak 74. se briše. 

     Amandman XII. 
     Članak 92. se briše. 

     Amandman XIII.  
     U članku 93. stavak (1) točke: a), b), c), d),  f), g), h), j), k), l), m), o),  i q) se brišu. 

 
                Temeljem  članka  111. stavak (3) Poslovnika Zastupničkog doma, 13 usvojenih  amandmana 

postaju sastavnim dijelom Prijedloga zakona. 

                  Povjerenstvo je većinom glasova prihvatilo Prijedlog zakona s usvojenim amandmanima,  te će  
predložiti Zastupničkom domu usvajanje Zakona o vinu, rakiji i drugim proizvodima od grožđa i vina. 

 
 
              Tekuća pitanja: 

a) Obavijest UO-a UNOBiH  o razmatranju Prijedloga zakona o izmjenama Zakona o 
carinskoj tarifi BiH - dostavljena Povjerenstvu 25. 12. 2007. 

 
         Članovi su Povjerenstva primili k znaju Obavijest UO-a UNOBiH  o zaključcima usvojenim 
na 84. sjednici UO-a, održanoj 14. 12. 2007, i konstatirali apsurdnim da Povjerenstvo dostavi 
analizu  očekivanih neizravnih učinaka koji bi nastali kao ishod carinskih oslobađanja, predloženih 
amandmanima. Podaci dobiveni od UNOBiH u vezi s izmjenama Zakona čiji je predlagatelj 
Povjerenstvo odnose se za razdoblje 2006. Analizu učinaka treba ponovo uraditi za proteklo 
razdoblje 2007, a što je dužnost UNOBiH, te ju je potrebno sačekati. 
 

b) Dodatno objašnjenje MVTEO o razmatranju Prijedloga zakona o izmjenama 
Zakona o carinskoj tarifi BiH - dostavljeno predsjedatelju Zastupničkog doma 18. 
12. 2007.  

 
         Tajnica Povjerenstva, na molbu predsjedateljice, u kratkim je crtama nazočne izvijestila o 
kronologiji rada na izmjenama Zakona o carinskoj tarifi BiH, predlagatelja Vijeća ministara BiH, 
uz napomenu da predložene izmjene carinskih stopa imaju odobrenje UO-a. 
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                c) Obavijest Povjerenstva Kolegiju Doma  o statusu Prijedloga zakona o izmjenama  
                    Zakona o carinskoj tarifi BiH, predlagatelja: Povjerenstva za vanjsku trgovinu i  
                    carine i Vijeća ministara BiH  
 
 

                   
                 Tajnica Povjerenstva nazočne je izvijestila da je na sastanku Povjerenstva, održanom           

12. 12. 2007,  dogovoreno da će Povjerenstvo nakon dobivanja odobrenja od UO-a UNOBiH,  tj. 
provođenja cjelovite zakonske procedure o Prijedlogu zakona o izmjenama Zakona o carinskoj tarifi 
BiH, podnijeti izvješće Zastupničkom domu. Obavijest o navedenom Povjerenstvo je dostavilo 
Kolegiju Doma 18. 12. 2007. 

                  U raspravi su sudjelovali: Šemsudin Mehmedović, Mehmed Suljkanović i Snježana Rajilić. 
         Iz UNOBiH zamolili su da se iz amandmana ugrađenih u Prijedlog zakona izdvoje amandmani koje je 

usvojilo Povjerenstvo na 13. i 14. sjednici, kako bi se dobilo na vremenu u  provođenju procedure u 
UNOBiH, ali u Povjerenstvu nije bilo suglasnosti. 

                  Predsjedateljica Povjerenstva rekla je kako se na sastanku s članovima UO-a u Mostaru, 
održanom 14. 12. 2007,  uopćeno govorilo o financijskim učincima, ali o prijedlogu izmjena 
Povjerenstva nije bilo riječi. 

                   Povjerenstvo je zaključilo iz Prijedloga zakona ne izdvajati usvojene amandmane Povjerenstva 
ugrađene u Zakon, jer Povjerenstvo ne može biti sigurno koji će biti financijski učinci, s obzirom na 
protek vremena i različitih financijskih pokazatelja koji utječu na smanjenje priljeva sredstava u 
proračun BiH.  

 
 

Sjednica je okončana u 9,45 sati. 
 
 

       
Tajnica Povjerenstva                                                                             Predsjedateljica Povjerenstva 

      Emira Češljar                                                                                             Snježana Rajilić 
 


	D N E V N I   R E D

